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Vi anser att fri-
luftsorganisationer-
na ska få ett högre 
anslag men har 
inte landat i vilken 
summa vi ska fö-
reslå till hösten. Vi 
har motionerat om 
att även friluftslivs-
organisationerna 
bör få lägre kost-
nader för sociala 
avgifter precis som 
idrotten. På så sätt 
kan man förhopp-
ningsvis attrahera 
fler ledare och få 
igång mer verksam-
het. Vi ser att det 
finns en stor poten-
tial att nå fler barn 
som inte lockas av 
tävlingsmomentet 
i idrotten men som 
skulle kunna få 
ett positivt socialt 
sammanhang inom 
det organiserade 
friluftslivet. 

Vi socialdemokra-
ter fördubblade 
2022 anslaget till 
Svenskt Frilufts-
liv – från ca 50 
miljoner kronor 
till cirka 100 
miljoner kronor. 
Vi får återkomma 
till frågan om yt-
terligare höjning-
ar av anslaget till 
friluftslivet.

Friluftslivets förut-
sättningar behöver 
säkras och utvecklas 
så att fler får möj-
lighet till ett aktivt 
friluftsliv. Vi vill utöka 
det statliga stödet 
till friluftsorganisa-
tionerna och vi vill 
att det undantag i 
socialavgiftslagen 
för ledarersättningar 
som gäller för med-
lemmar i Riksidrotts-
förbundet även ska 
gälla för frilufts- och 
ungdomsorganisa-
tioner. Miljöpartiet 
vill inrätta en sär-
skild fond för att ge 
kommunerna bättre 
stöd i planering och 
byggande av anlägg-
ningar och utemiljöer 
för rörelse och fritid, 
samt stärka tillgång-
en till tätortsnära 
natur, friluftsområden 
och naturreservat.

Vi tar som nämnt 
ovan ställning i 
konkreta bud-
getfrågor senare 
under hösten. Att 
aktivera ännu fler 
människor är ett 
viktigt folkhälso-
politiskt mål för 
Centerpartiet. Det 
handlar om bättre 
förutsättningar för 
föreningslivet men 
också om stärkt 
kommunekonomi, 
hållbar finansie-
ring av skolan och 
hur vi organiserar 
det lokala folkhäl-
soarbetet i stort.  

Friluftslivet främjar 
fysisk aktivitet ge-
nom hela livet och 
säkerställer inte 
minst fler friska 
år i livet. Det finns 
en viktig potential 
i friluftslivet som 
Liberalerna vill få 
fram. Ett sätt att 
säkerställa att fler 
tar del av friluftsli-
vet är fritidskortet 
som ett direkt stöd 
till barn och unga 
för att komma ut i 
friluftslivet. Fram-
åt vill Liberalerna 
fortsätta satsa för 
fler att få ta del av 
Sveriges fantastis-
ka natur.

Vi är absolut 
beredda att disku-
tera ökat stöd till 
friluftslivsorganisa-
tioner och Krist-
demokraterna är 
det parti som drivit 
att det ska finnas 
en avdragsrätt för 
gåvor till ideella or-
ganisationer, som 
ett sätt att stärka 
deras ekonomi och 
människors direkta 
engagemang. Poli-
tik måste bedrivas 
på ett sätt som gör 
civilsamhället så 
självständigt från 
staten som möjligt, 
så att organisatio-
ner kan bedriva sin 
verksamhet efter 
egna prioriteringar 
och utan att vara 
beroende av poli-
tiken.

Vi vet sedan tidigare 
att väldigt många 
människor utövar 
ett aktivt friluftsliv 
vilket är positivt inte 
minst ur ett folkhäl-
soperspektiv. Främja 
fys- utredningen 
är ett viktigt bidrag 
till utformandet av 
framtidens frilufts-
politik. Just nu ligger 
utredningen på re-
geringens bord. När 
regeringen lämnar 
sitt förslag till riks-
dagen blir det också 
naturligt att disku-
tera anslaget. M har 
också varit drivande 
i satsningen Fri-
tidskortet som kom-
mer att stärka barn 
och ungas möjlighet 
till idrottande och 
kultur. Bara 2024 är 
731 miljoner kronor 
avsatta.

När sverigede-
mokraterna la 
ett eget bud-
getanslag hade 
vi en ökning till 
friluftsanslaget. 
Detta är en fråga 
vi driver i tidö-
samarbetet.  

Fråga: Trots att det organiserade friluftslivet samlar 1,8 miljoner medlemskap, ungefär hälften så många som idrotts-
rörelsen, får friluftslivsorganisationerna bara motsvarande fem procent av det statliga anslag som ges till idrottsrö-

relsen. Nu föreslår Främja fys-kommittén i sitt slutbetänkande att den statliga friluftslivsbudgeten ska dubbleras i ett 
första steg. Vill ert parti genom stärkta anslag gör det möjligt för friluftslivsrörelsen att aktivera ännu fler människor? 


